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l’edició de 2011. El compte de l’esdeveniment reflecteix uns 
costos totals de 14.647.382 euros, mentres que, d’un altre 
costat, apunta uns ingressos de 6.491.000, la qual cosa impli-
ca un dèficit de –atenga, senyoria– 8.155.000 euros.
 Respecte a l’edició de 2014, la seua celebració es va regir 
per l’esmentada novació del contracte amb Volvo Ocean 
Race, subscrita el 29 de juliol de 2013, per la qual es van 
renegociar a la baixa els distints conceptes de cost, a l’hora 
que se cedien els drets de patrocini per tal de cobrir-los, 
tot i que es garantien quantitats a pagar per la Societat de 
Projectes Temàtics si no s’abastaven pels patrocinis.
 Del desenvolupament de l’edició es va derivar, finalment, 
un cost efectiu de 17.646.000 euros, descomptant ja els 
ingressos.
 Addicionalment, amb caràcter general pel conjunt de les 
tres edicions, així com per la que encara s’ha de celebrar en 
2017, s’han produït despeses fins ara pels següents motius: 
manteniment i actuació al museu interactiu, 2.516.000; 
manteniment i actuacions en les oficines Volvo Ocean Race, 
1.492.000 euros. Tot el que suma l’esmentada quantitat, 
com he dit al principi, de 31,6 milions d’euros i és un clar 
toc d’atenció de com cal avaluar amb molta més cura els 
megaprojectes, com ha dit vosté, emblemàtics, i atendre més 
l’interés públic que no a l’afany de lluïment o de proporcio-
nar beneficis particulars.
 Ara més que mai és temps d’optimitzar els recursos i 
gestionar de manera eficient allò que tenim. Hem de fer un 
esforç immens, com a servidors públics. I, en el cas que 
ara estem parlant i per l’edició que ens queda per celebrar, 
reduir els costos en la mesura que siga possible i augmentar 
els ingressos i els patrocinis, per tal que esdeveniments com 
aquest no suposen una càrrega per a la ciutat en un temps 
on tantes altres necessitats bàsiques i de transformació de la 
nostra economia, més enllà de la devaluació interna a què 
estem acostumats per (inintel·ligible) ...

La senyora vicepresidenta primera:

 Moltes gràcies, senyor conseller.

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

 En definitiva, senyoria, nosaltres estem, com ha dit molt 
bé vosté, per fer els esdeveniments que siguen necessaris. 
És bo mantindre l’activitat econòmica en el nostre país, però 
s’ha de fer anàlisi de cost-benefici, i els valencians han de 
saber què costa. I decidir després, si s’ha de fer, que es faça.

La senyora vicepresidenta primera:

 Moltes gràcies, senyor conseller.

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

 Però s’ha de fer sabent quant costa, com ha dit vosté molt 
bé. (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

 Moltes gràcies, honorable conseller.
 Pregunta número 64 formulada per la diputada Graciela 
Ferrer a l’honorable consellera d’agricultura. Quan vosté 
vullga.

La senyora Ferrer Matvieychuc:

 Bona vesprada, senyora consellera.

 Bé, com vosté bé sap, el Programa de desenvolupament 
rural 2014-2020 va estar aprovat en juliol d’este any i suposa 
un important instrument per a promoure el desenvolupament 
econòmic, social, protegir també els agropaisatges, revitalitzar 
i donar competitivitat a l’agricultura, i especialment també per 
afavorir, entre altres, la conversió de l’agricultura tradicional 
o convencional a l’agricultura ecològica. Això suposa uns 
quatre-cents cinquanta milions d’euros de fons públics, cofi-
nançats en part per la Unió Europea, dels quals el 6%, és a dir, 
27 milions d’euros, es dediquen a la mesura Leader.
 La mesura Leader està inclosa dins de la prioritat d’inclu-
sió social, reducció de la pobresa y desenvolupament econò-
mic a les zones rurals. És a dir, és un instrument adreçat a la 
millora del benestar de les persones que viuen al medi rural, 
i té una cobertura del 45% de la població rural, uns tres-cents 
trenta municipis, i es pretén en estos anys crear 150 llocs de 
treball. L’organització per a la implementació d’esta mesura 
Leader pivota al voltant d’un element que és central, que és 
la conformació i el funcionament dels grups d’acció local.
 Tot grup d’acció local té funcions molt importants, com 
difondre i comunicar l’existència de la mateixa mesura, els 
programes i els projectes. Articular els actors vinculats al 
territori, especialment les entitats representatives en cada 
àmbit local, des del punt de vista social, ambiental, econò-
mic, cultural. També elaborar de manera participada l’es-
tratègia de desenvolupament local i gestionar el fons en la 
implementació dels projectes que vagen a portar a terme. Tot 
això sota òbviament la supervisió i el control i el suport de la 
Conselleria d’Agricultura, Medi Ambient, Canvi Climàtic i 
Desenvolupament Rural.
 D’aquesta manera es pretén que eixos projectes Leader 
estiguen ben adaptats a les necessitats de les persones, a les 
necessitats del territori, i per tant siguen viables a llarg termini.
 En abril d’este any l’Agència Valenciana de Foment i 
Garantia Agrària va resoldre convocar i regular la selecció 
dels grups d’acció per al Leader 2014-2020, i també de les 
estratègies de desenvolupament local, donant un termini 
d’un mes per a presentar les candidatures.
 Des d’aleshores diverses organitzacions i entitats que 
vénen treballant des de fa molts anys en territoris rurals 
varen expressar el seu malestar amb el procés de selecció 
conforme s’havia portat a terme. En setembre de 2015 el nou 
govern va resoldre desestimar la selecció de membres dels 
grups d’acció local, que en total són nou per al territori de la 
Comunitat Valenciana, derivada d’eixa convocatòria d’abril 
de 2015.
 Donada la importància que té aquest instrument per al 
benestar i el desenvolupament no sols econòmic, sinó també 
social, de la gent que viu en zones vulnerables, especialment 
com és les del medi rural, li pregunte, senyora consellera: 
quines han estat les raons per a la modificació del procés 
de selecció dels grups d’acció local Leader, i quins són els 
criteris que es faran servir per tal de fer operativa aquesta 
modificació?
 Moltes gràcies.

La senyora vicepresidenta primera:

 Moltes gràcies, senyora Ferrer.
 Honorable consellera. Quan vosté vullga.

La senyora consellera d’Agricultura, Medi Ambient, 
Canvi Climàtic i Desenvolupament Rural:

 Muchas gracias.
 Efectivamente, la medida Leader que está dentro del 
Programa de desarrollo rural 2014-2020 es una medida 
emblemática, no solo porque es aquella que recoge y debe 
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de recoger de una forma más cercana las prioridades que los 
propios agentes del territorio quieran darle a esas estrategias 
de desarrollo local.
 Efectivamente, eso se articula a través de los grupos de 
acción local que tienen que tener su procedimiento de selec-
ción una vez que está la programación del desarrollo rural 
establecida.
 La razón por la cual hemos decidido revisar el proceso de 
selección de los grupos Leader es para hacerlo más transpa-
rente y más participativo. En efecto, el 2 de abril de 2015, se 
publica después el 13 de abril, hay una resolución del direc-
tor de la Agencia Valenciana de Fomento y Garantía Agraria, 
por la que se convocan la selección de estos grupos y las 
estrategias de desarrollo local. Y salen nueve candidaturas. 
Nueve candidaturas que, una vez entramos al gobierno, nos 
corresponde evaluar a través del comité de selección, que la 
misma norma también indica que es el comité que evalúa 
esas candidaturas.
 Del informe de valoración, lo que resulta es que es impo-
sible realizar la baremación, porque todas las candidaturas 
tienen deficiencias y no son pequeñas, no son deficiencias 
menores. Faltan firmas, sellos de los representantes de todo 
tipo, datos y autorizaciones de representación, las juntas 
directivas no son representativas, los estatutos de las can-
didaturas no están legalizados o registrados, ni adaptados a 
la norma en la Unión Europea. Los datos son incompletos 
de los asociados. No se cumple sobre todo de una manera 
importante el equilibrio de representatividad que nos está 
diciendo la normativa europea que ha de cumplirse, en 
cuanto a la participación privada y pública en estos grupos. 
También en muchos casos hay una falta de indicación de las 
sedes o territorios y otras deficiencias documentales.
 Ante este panorama y ante la sensación de que esa con-
vocatoria se había hecho con muchísima prisa, lo que decidi-
mos es desestimar estas candidaturas, en la reunión del 22 de 
septiembre, y publicar una nueva convocatoria de selección 
de los grupos de acción local.
 También porque la propia resolución anterior nos habili-
taba diez días de plazo para poder corregir esas deficiencias. 
Pero diez días de plazo considerábamos que era muy poco, 
teniendo en cuenta que son 332 –si no me equivoco– muni-
cipios, y una gran cantidad, un número muy elevado de 
asociaciones y entidades representantes de distintos inte-
reses locales y territoriales que debían también aportar su 
documentación. Por eso, decidimos desestimarlo y renovar 
la convocatoria que estamos ultimando ahora mismo para 
publicarse en breve, de manera que también se cumpla una 
serie de criterios fundamentales en esta nueva convocatoria.
 Primero, que las nuevas entidades tengan una perso-
nalidad jurídica propia y diferente de los existentes en el 
anterior período. También que haya una mucho mejor difu-
sión y divulgación entre los agentes económicos, sociales, 
culturales y de otros ámbitos en cada uno de los territorios 
representados. Y que la documentación se estructure según 
los requisitos que en la propia resolución estaba indicado.
 Con todo ello, el comité de selección volverá a evaluar las 
candidaturas y a seleccionar los grupos, primando criterios 
de alta ruralidad, según criterios demográficos y territoriales, 
y también evaluando que las nuevas estrategias de desarrollo 
local que se presenten faciliten la integración y la permanen-
cia de la población en el territorio, la creación de empleo y 
sobre todo la representatividad de todos los agentes sociales 
y económicos de la zona.
 Gracias. (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

 Gracias, señora consellera.

 Pregunta número 117, formulada por el diputado Alberto 
García Salvador, del Grupo Parlamentario Ciudadanos, a la 
vicepresidenta del gobierno. Correspon la resposta, efectiva-
ment, a la consellera de Sanitat. Perdó. Un segon, un segon, 
un segon, per favor. Espera, espera, no toques… Ahora.

El senyor García Salvador:

 Hola buenas tardes.
 Mire, recientemente el Ministerio de Sanidad ha hecho 
público el borrador del nuevo catálogo ortoprotésico que 
incluye prótesis, órtesis y sillas de ruedas, que han pactado 
con todas las comunidades autónomas. El ministerio ha fija-
do un tope a las subvenciones, denominado «importe máxi-
mo de financiación» para los cerca de cuatro mil productos 
que recoge el nuevo catálogo.
 Según la Confederación Española de Personas con 
Discapacidad Física y Orgánica, Cocemfe, para beneficiarse 
de esa ayuda pública los discapacitados solo podrán adquirir 
los productos que estén incluidos en esa base de datos. Si quie-
ren optar a un mejor modelo, deberán renunciar a las ayudas. 
No obstante, según el propio ministerio, la última palabra la 
tendrán las comunidades autónomas, ya que serán ellas quie-
nes decidan si dan o no esas subvenciones para poder adquirir 
un producto que no esté incluido en dicho catálogo.
 La pregunta es si va el Consell a aprobar las subvenciones 
para que estas personas con diversidad funcional puedan acce-
der a un material más apto a sus necesidades, y que no esté 
incluido en el catálogo ortoprotésico recientemente publicado.
 Gracias.

La senyora vicepresidenta primera:

 Gràcies, senyor García.
 Senyora consellera.

La senyora consellera de Sanitat Universal i Salut Pública:

 Gracias, señora presidenta.
 Señora García Salvador, el catálogo ortoprotésico, al 
que usted se refiere en su pregunta, es un proyecto de orden 
ministerial que se halla en fase de alegaciones, y a través 
del cual se pretende modificar el anexo VI del Real decreto 
1.030/2006, de 15 de septiembre, que regula la cartera de 
servicios comunes del sistema nacional de salud. Quiero 
decirle, señor García, que es voluntad de este govern y de 
esta conselleria mejorar y facilitar el acceso a los valencia-
nos y valencianas a las prestaciones del catálogo ortoprotési-
co en las condiciones más óptimas.

El senyor García Salvador:

 Señora consellera, evidentemente nadie va a dudar de su 
voluntad, pero lo que nos pide la gente con diversidad fun-
cional es si en los presupuestos ya hay una cantidad, y que 
nos diga usted qué cantidad se va a asignar a tal fin. Y si ellos 
van a poder recurrir a esas cantidades.

La senyora vicepresidenta primera:

 Moltes gràcies, senyor García.
 Senyora consellera. Un momentet. Quan vullga.

La senyora consellera de Sanitat Universal i Salut Pública:

 Sí, señor García, estamos hablando de una reforma de 
la cartera de servicios comunes del sistema nacional de 
salud que hace el Ministerio de Sanidad. Desde la conselle-


